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تعد المجمعات المدرسية  السسية   المساسيل  لعأز ة ا  اليس ال الجفيالم لمدارل اليع ةل العا  
بمحيالةي  يفة م اخ لأا اليح ةيل ال مم تاليح ةيل الم ياتم ن يح ةظ احيالةي  يفة  لل ت يييييييييييييي يد 
تزاحل الطأب بالمدارل تلا تزاحم ل بالفصيييييييييساة تلا  ااال لابال  الطأب بالمدارلم ةتما ا ييييييييي    

هيييالم يفة  تيمبيييل لم ييييد  ت ييياايييل ال يييدايييات اليع ةمةييي  بيييالمحأت العمياتةييي  الم يييدتاييي    ييي   ة 
ة نل تزاد اخ ةجمالم المحأت العمياتة  اخ ادارل اليع ةل العا   %38م61ال دا م  دةت بحيااظ  
ال تس ال  %28م68ة نل الميييدارل الا ييييدابةييي  ل  سيييات تس ال ال  %45م63تسييييييييييييييلييي  الحياييياظ ةل  

بصييييف  ياا ة بعد  ل    المدارل الميسسييييط ال   %55م76ة تتصييييعد ةل   يدابة  ل  سةخالمدارل الا
ال تس ال المدارل الميسسيييييييييييييط    %07م82ال تس ال المدارل الميسسيييييييييييييط  ل  ساتة نل    %69م80

% اخ 81.38ل  سةخم تتصيييييييييييييييل  رتل ال اي  ال تس ال الميدارل البياتساي  الي   ة يد ي   حياياظ 
خ ادارل ه   الميح   اليع ةمة م تال المدارل الم صييييييصيييييي  ل  سات ةجمالم المحأت العمياتة  ا
%م اما 88.97%ة نل تصييييييل ةلةياا ال المدارل الباتسا  ل  سةخ  86.21تيتفل تسييييييل  الحيااظ ةل  

اتع س ي   لال هابل اخ الم ييييييييييي أت الاجيمااة  اليم تساجم ةتلةاص الاسر لال  يييييييييييلا م تي   
ايياا   5000اح   يمياتة  تيميل      ال دا  تصيييل ةل  اليغل اخ رسيييل تطا ات ا اتة  حسا لال 

ايياا ال المح   العمياتة    10000ال المح   العمياتة  اليم تيميل بمدرسييييييييييي  ا يدابة ة نل تزاد ةل  
ايياا ال المحأت العمياتة  اليم تيميل   15000اليم تيميل بمدرسيييييي  ايسسييييييط ة تتيتفل ةلةياا ةل  

السطا ات لل ت  غ اخ الاتسيييييييييا  اا يسيييييييييمى  يس يييييييييةل ال دا  ةل   بمدرسييييييييي  ناتسا ة لهظ ابل ه  
تعد ل يل المجمعات اليع ةمة  اليم تضيييييييييل لاال  المياحل ل  سةخ تال سات ت   المحأت المحيتا  اس ام

 داي  لعأز ا يييييي أت الهالم ال ا يييييي   يس ال ادارل اليع ةل العا ة ل دلا اخ تسجم لمس ة ساص 
يمياتةي  ي   ال يل لي  م اليع ةلة ويسج سظ تحس اح ي  يمياتةي  احأت  3اخ ةسيييييييييييييييل تاحيدل ةل  
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School complexes are the appropriate means to address the crisis of 
geographical distribution of public education schools in Afif governorate. Through 
quantitative analysis and spatial analysis, it has been established that Afif province 
has not seen students crowding in schools, not being crowded with classes, nor 
increasing the student density in schools. But the problem of Afif residents is the 
lack of integration of educational services in the settlements served by this service. 
It began by depriving 61.38% of the total of settlements from public schools, then 
increasing the deprivation rate to 63.45% with the distribution of primary schools 
for girls, then to 68.28% with the distribution of primary schools for boys, and to rise 
to 76.55% with middle schools in general, then 80.69% with the distribution of 
middle schools for girls, and then 82.07% with the distribution of middle schools for 
boys. The crisis peaks with the distribution of secondary schools, with 81.38% of the 
total settlements are deprived of schools at this stage of education. With girls' 
schools, the rate of deprivation rises to 86.21%, and with boys secondary schools 
finally reaches 88.97%. This has been reflected in the huge amount of social 
problems that parents face every morning. Although A buffer zone of 5,000 meters 
is drawn around each settlement enjoying with a primary school, then increases to 
10,000 meters with each settlement enjoying with a middle school, and finally rises 
to 15,000 meters with each settlement enjoying with a secondary school, such buffer 
zone have not been extended enough to deliver the service to the disadvantaged 
settlements. The idea of educational complexes that include all stages for boys and 
girls is the beginning of treating parents’ problems with the distribution of public 
education schools. Instead of five children from one family heading to at least 3 
settlements to receive education, they head towards one settlement. 

 

 


